
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA
15 DE NOVEMBRE DE 2013 

Núm.: PLE2013/14
Dia i hora: 15/11/2013 19:00:00
Lloc: Sala Ple

Assistents

Alcalde Senyor JULI FERNÁNDEZ IRUELA
Regidor Senyor XAVIER ROCAS GUTIÉRREZ
Regidora Senyora JUDIT ZARAGOZA LLIRINÓS
Regidor Senyor JOAQUIM VENCELLS SERRA
Regidora Senyora MARGARITA MAURI JUNQUÉ
Regidor Senyor XAVIER RANGEL MARTÍNEZ
Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
Regidor Senyor FREDERIC PRATS ESTEVE
Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidor Senyor JOSEP GABARRÓ GUIRAO
Regidor Senyora SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR
Regidora Senyora NÚRIA RIVAS MASCARÓS
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS
Regidora Senyora ANA RECIO LÓPEZ
Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidor Senyor XAVIER RODRIGO LÓPEZ
Regidora Senyor EDUARD GUERRA CASTILLO
Interventor acctal. Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ
Secretari Senyor MARIÀ VILARNAU MASSA

S'han excusat d'assistir-hi:

Regidora Senyora CARME FARRARONS TURRÓ

A la Sala Ple de la Casa Consistorial es reuneix el Ple per fer sessió Extraordinària en
primera convocatòria, el dia i l'hora que s'indiquen a l'encapçalament, amb el següent:

Ordre del dia

Assumptes

1.- SOL·LICITUD DE SUBVENCIÓ AL DEPARTAMENT D’EMPRESA I OCUPACIÓ
DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA EN EL MARC DEL PROJECTE TREBALL
ALS BARRIS 2013.- Aprovació.-

2.- MODIFICACIO PRESSUPOSTARIA DE SUPLEMENT DE CREDIT MITJANÇANT
ROMANENT LIQUID DE TRESORERIA.
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3.- PRESSUPOST GENERAL AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL EXERCICI 2014.
Aprovació inicial

Desenvolupament de la sessió

Una vegada comprovat pel secretari l’existència del “quòrum” que cal perquè pugui ser
iniciada la sessió, consistent en un terç del membres de dret que en formen part, es
passa a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 

1.- SOL·LICITUD DE SUBVENCIÓ AL DEPARTAMENT D’EMPRESA I OCUPACIÓ
DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA EN EL MARC DEL PROJECTE TREBALL
ALS BARRIS 2013.- Aprovació.-

Relació de fets:

Vista  la  resolució  EMO/269/2013,  de  24  d’octubre,  de  modificació  de  l’Ordre
EMO/314/2012,  de  8  d’octubre  de  2012,  per  la  qual  s’estableixen  les  bases
reguladores  dels  ajuts  destinats  al  Programa  de  suport  als  territoris  amb  majors
necessitats  de  reequilibri  territorial  i  social:  projecte  Treball  als  Barris  i  s’obre  la
convocatòria per a l’any 2013.
 
Atès  que  és  d’interès  de  l’Ajuntament  de  Palafrugell  desplegar  accions
complementàries al Pla de Barris La Sauleda - carrer Ample, en matèria ocupacional i
de desenvolupament local.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-  Sol·licitar  al  Departament  d’Empresa  i  Ocupació  de  la  Generalitat  de
Catalunya  (Servei  d’Ocupació  de  Catalunya)  la  concessió  de  la  subvenció  per
desplegar  les  accions  descrites  en el  Pla  d’Execució  anual,  amb un cost  total  del
programa  de  192.818,04€.  Desglossat  per  programes  segons  el  present  quadre
resum:
 

Nom Programa
Cost total
del programa

Subvenció 
sol·licitada

Aportació 
fons propis

2.1. Dispositiu d’Inserció: “Treballa’t pel teu futur” 124.768,12€ 121.925,69€ 2.842,43€

5.2. Actuacions ocupacionals. Pla d’ocupació: “Fem camí:
mediadors naturals per a la convivència”

26.594,79€ 26.203,12€ 391,67€

6.1.  Contractació  de  la  Tècnica  d’Ocupació  i
Desenvolupament Local al Barri

41.455,13€ 27.045,54€ 14.409,59€

Totals 192.818,04€ 175.174,35€ 17.643,69€

 
Les  aportacions  de fons  propis  del  programa 2.1 suposen les  indemnitzacions,  si
s’escau, de finalització de contracte tenint en compte l’antiguitat del personal (que a
finals de 2014 suposarien 2 anys)
Les  aportacions  de  fons  propis  del  programa  5.2 suposen  estrictament  la
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indemnització per 6 mesos de contracte.
Les aportacions de fons propis del  programa 6.1 suposa per una banda 12.070,80€
de cost salarial (percentatge no subvencionat) i la indemnització, si s’escau, per import
de 2.338,79€ tenint en compte que l’antiguitat a finals de 2014 serà de 4 anys.
 
Segon.- En cas que s’atorgui la subvenció, s’habilitaran les partides pressupostàries
necessàries per finançar la part no subvencionada.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
El senyor alcalde manifesta que aquest punt es porta de forma extraordinària perquè
els terminis eren molts justos. És el projecte de Treball als Barris, que ja fa diferents
convocatòries  que  aquest  Ajuntament  s'hi  presenta.  Hem  fet  una  proposta  molt
acurada i realista i per tant, esperem que sigui atesa. L'import que demanem és de
175.000 euros, d'un cost total del programa de 192.818 euros

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

2.- MODIFICACIO PRESSUPOSTARIA DE SUPLEMENT DE CREDIT MITJANÇANT
ROMANENT LIQUID DE TRESORERIA.

Relació de fets:

Vista la memòria de la Regidoria d’Hisenda en la que es proposa una modificació
pressupostària  consistent  en  suplement  de  crèdits  mitjançant  el  romanent  de
tresoreria.Vist l’informe d’Intervenció de data 12 de novembre de 2013

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-  Aprovar l’expedient de modificació pressupostària, consistent en suplement
de crèdits mitjançant el romanent de tresoreria, que s’indica a continuació: 

 Suplement de crèdits 

Aplicació
Descripció

Crèdits
consignat

Suplement
Total consignat

11 920 12000
Retrib.basiques funcionaris 
serv.grals.        253.803,00       1.395,94        255.198,94   

12 934 12000
Retrib.basiques funcionaris 
area hisenda        209.424,00       1.139,94        210.563,94   

21 151 12000
Retrib.basiques funcionaris 
a.urbanisme        256.580,00       1.336,35        257.916,35   

32 430 12000
Retribucions basiques 
funcionaris ipep          36.138,00         196,24          36.334,24   

33 321 12000
Retribucions basiques 
funcionaris educació          68.794,00         351,99          69.145,99   

41 331 12000
Retribucions basiques 
funcionaris cultura          43.926,00         231,77          44.157,77   
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42 336 12000
Retribucions basiques 
funcionaris museu          46.905,00         250,83          47.155,83   

44 332 12000
Retribucions basiques 
funcionaris biblioteca          48.808,00         262,95          49.070,95   

47 332 12000
Retribucions basiques 
funcionaris arxiu          22.491,00         119,80          22.610,80   

51 312 12000
Retrib.basiques funcionaris 
res.geriatrica          23.188,00         119,80          23.307,80   

52 231 12000
Retrib.basiques funcionaris 
benestar social        210.036,00       1.103,61        211.139,61   

61 337 12000
Retribucions basiques 
funcionaris joventut          23.077,00         122,28          23.199,28   

62 340 12000
Retribucions basiques 
funcionaris esports          18.826,00         101,98          18.927,98   

71 150 12000
Retribucions basiques 
funcionaria a.serveis          36.778,00         198,89          36.976,89   

72 170 12000
Retrib.basiques func. Medi 
ambient          34.522,00         186,84          34.708,84   

81 130 12000
Retrib.basiques funcionaris 
policia local        616.207,30       4.096,44        620.303,74   

11 920 12100
Retrib.complem.funcionaris 
serv.grals.        419.090,00       2.370,00        421.460,00   

12 934 12100
Retrib.complem.funcionaris 
area hisenda        307.543,00       1.877,88        309.420,88   

21 151 12100
Retrib.complem.funcionaris 
ar.urbanisme        419.861,00       2.267,18        422.128,18   

32 430 12100
Retribucions complementaries
funcionaris ipep          57.919,00         313,10          58.232,10   

33 321 12100
Retribucions complementaries
funcionaris educació          90.809,00         513,56          91.322,56   

41 331 12100
Retribucions complementaries
func. Cultura          71.011,00         392,19          71.403,19   

42 336 12100
Retribucions complementaries
museu          66.235,00         346,43          66.581,43   

44 332 12100

Retribucions 
complementaries  funcionaris 
biblioteca          76.108,00         409,94          76.517,94   

47 332 12100
Retrib. 
Complement.funcionaris arxiu          30.575,00         162,86          30.737,86   

51 312 12100
Retrib.complem.funcionaris 
res.geriatri.          26.646,00         146,60          26.792,60   

52 231 12100
Retrib.complem.funcionaris 
benestar social        262.979,00       1.435,06        264.414,06   

61 337 12100
Retribucions complementaries
funcionaris joventut          33.283,00         185,49          33.468,49   

62 340 12100
Retribucions complementaries
esports          38.196,00         214,36          38.410,36   

71 150 12100
Retrib. Complementaries 
funcionaris a.serveis          52.697,00         286,95          52.983,95   

72 170 12100
Retrib.complementaries func. 
Medi ambient          50.761,00         259,71          51.020,71   

81 130 12100
Retrib.complem.funcionaris 
policia local     1.681.035,21       8.584,30      1.689.619,51   

11 920 13000
Retrib.personal laboral serveis
generals        112.559,00         571,38        113.130,38   

12 934 13000
Retrib.pers.laboral area 
d'hisenda        186.776,00         973,41        187.749,41   

20 231 13000
Retribucions personal laboral 
pla de barris          46.673,00         313,03          46.986,03   

32 430 13000
Retribucions personal patronat
promocio economica        317.619,00       1.775,77        319.394,77   
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33 321 13000
Retrib. Personal laboral 
educació        253.840,00       1.353,31        255.193,31   

34 321 13000
Retrib.personal laboral llar 
infants        173.032,00         897,85        173.929,85   

42 336 13000
Retribucions personal laboral 
museu          94.242,00         300,42          94.542,42   

43 491 13000
Retribucions personal laboral 
institut comunicació        109.759,00         593,74        110.352,74   

44 332 13000
Personal laboral biblioteca 
municipal          11.520,00           61,82          11.581,82   

46 335 13000
Personal laboral teatre 
municipal          59.909,00         326,40          60.235,40   

47 332 13000
Retrib. Personal laboral: arxiu 
municipal 57621       352,03          57.973,03   

52 231 13000
Retrib.personal laboral 
benestar social        199.336,00       1.027,45        200.363,45   

61 337 13000
Retribucions personal laboral 
joventut          49.216,00         268,02          49.484,02   

62 340 13000
Retribucions personal laboral 
esports        555.841,00       3.094,90        558.935,90   

71 150 13000
Retrib.personal laboral area 
serveis        127.642,00         698,22        128.340,22   

72 170 13000
Retrib.pers.laboral area medi 
ambient          23.205,00         126,97          23.331,97   

73 430 13000
Retribucions personal laboral 
escorxador          44.501,00         241,15          44.742,15   

Total   43.957,13   

 Fons de finançament

Concepte Denominació Import
870.00 Romanent de tresoreria per a despeses generals 43.957,13

Segon.- De conformitat amb el que disposa l’article 168 del Reial Decret Legislatiu
2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les
Hisendes Locals, publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província, per un
termini de quinze dies hàbils, durant els quals s’admetran reclamacions i suggeriments
davant el Ple, el qual disposarà d’un mes per resoldre-les. En cas que no es presentin
reclamacions, l’expedient s’entendrà definitivament aprovat.

Tercer.-   Donar trasllat, segons l’establert a l’article 29.2 del Reial Decret 1463/2007,
del present acord a la Direcció General de Coordinació Financera amb les Entitats
Locals del Ministeri d’Economia i Hisenda

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor alcalde manifestant que el Govern Central va eliminar l'opció de la
paga extraordinària el mes de desembre de 2012, malgrat això, atès que aquell decret
es va publicar a mitjans del mes de juliol i aquesta paga extra es merita de l'1 de juliol
al  31  de  desembre,  hi  ha  sentències  que  donen la  raó  al  fet  que  hi  ha una part
proporcional d'aquesta paga que estava meritada i per tant caldria retribuir-la. Aquest
govern, fruit de la previsió quan va fer el tancament de l'any 2012, va fer un reserva de
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romanent perquè aquella mateixa normativa ja preveia que a partir del 2015 es pogués
liquidar  aquesta  paga,  i  ara  el  que  fem  és  avançar-nos  i  paguem  aquesta  part
proporcional i els diners surten d'aquella reserva prèviament feta i a l'espera que el
Govern Central habiliti l'eina o digui quan podem fer efectiva la resta de paga extra.

El  senyor  Guerra  manifesta  el  suport  a  aquesta  mesura,  perquè entenem que els
funcionaris  ja  estan  patint  suficientment,  i  també  voldríem  demanar  que  des  de
l'alcaldia es vigili i es controli l'efectivitat dels treballadors del Consistori. 

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

3.- PRESSUPOST GENERAL AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL EXERCICI 2014.
Aprovació inicial

Relació de fets:

Vist l’expedient de tramitació de pressupostos, corresponents a l’exercici de 2014.

Vist el que disposen els articles 162 i següents del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5
de  març,  pel  qual  s'aprova  el  Text  Refòs  de  la  Llei  Reguladora  de  les  Hisendes
Locals .

Vist l’informe emès per l’Interventor de Fons, de data 7 de novembre de 2013.

Vistes les propostes  de pressupost  de l’Institut  municipal  d’Esports,  de l’Institut  de
Comunicació, del Patronat del Museu del Suro i de l’Institut  de Promoció Econòmica.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- APROVAR inicialment el Pressupost General d’aquest Ajuntament, exercici
de 2014, que resumit per capítols, es detalla:

a) Pressupost de l’Ajuntament
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b) Pressupost de l’Institut Municipal d’Esports

c) Pressupost del Institut municipal de Comunicació

d) Pressupost del Patronat del Museu del Suro
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e) Pressupost del Institut de Promoció Econòmica de Palafrugell

Quedant l'Estat de consolidació del pressupost de la pròpia entitat amb el de tots els
pressupostos dels Patronats xifrat en 34.792.224,00 EUROS d'acord amb el següent
detall: 

Ingressos Total
Capítol 1 Impostos directes 14.315.855,00€
Capítol 2 Impostos indirectes 480.060,00€
Capítol 3 Taxes i altres ingressos 10.771.915,00€
Capítol 4 Transferències corrents 5.281.447,00€
Capítol 5 Ingressos patrimonials 296.951,00€
Capítol 6 Alienació d'inversions reals 784.317,00€
Capítol 7 Transferències de capital 1.222.128,00€
Capítol 8 Actius financers 40.000,00€

Capítol 9 Passius financers 1.599.551,00€

34.792.224,00€

Despeses Total
Capítol 1Despesa de personal 10.951.813,00€
Capítol 2 Béns corrents i serveis 15.745.860,00€
Capítol 3 Despeses financeres 267.157,00€
Capítol 4 Transferències corrents 2.015.897,00€
Capítol 6 Inversions reals 3.567.450,00€
Capítol 7 Transferències de capital 604.496,00€
Capítol 8 Actius financers 40.000,00€

Capítol 9 Passius financers 1.599.551,00€

34.792.224,00 €
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Segon.- APROVAR les bases d’execució del pressupost d’acord amb el redactat que
s’adjunta a la present proposta.

Tercer.-  EXPOSAR-LO al públic, juntament amb els seus antecedents i justificants,
per un termini de quinze dies hàbils,  mitjançant inserció del corresponent anunci al
Butlletí Oficial de la Província.

Quart.- APROVAR inicialment la plantilla municipal i exposar-la al públic pel termini de
quinze dies hàbil mitjançant inserció en el Butlletí Oficial de la Província, i aprovar la
relació de llocs de treball i l’organigrama per l’any 2014.

Cinquè.- CONSIDERAR definitivament aprovat el pressupost i la plantilla municipal ,
en el supòsit de que no es presenti  cap reclamació durant el termini d’exposició al
públic.

Sisè.- REMETRE còpia del pressupost, de la plantilla i de la relació de llocs de treball ,
definitivament aprovat, a l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació de
la Generalitat de Catalunya.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
En primer lloc el senyor alcalde exposa la proposta per a les intervencions del govern i
dels grups municipals en el debat d'aquest punt de l'ordre del dia.
Continua la seva intervenció manifestant que ja fa anys que es fa un ple extraordinari
per presentar els pressupostos, el propi punt ja té entitat suficient. Aquests són uns
pressupostos on es plasma i alhora es planifiquen els recursos econòmics del propi
Ajuntament. Uns pressupostos fets en un context de crisi  i  que ja neixen amb una
limitació  política  voluntària  del  govern,  quan  opta  per  congelar  la  gran  majoria
d'impostos i taxes, per tant és una limitació que ens autoimposem nosaltres mateixos, i
també hi ha una limitació externa fruit també de la situació econòmica, que està fent
que moltes subvencions d'altres administracions, en aquests moments pràcticament
són nul·les.
Per resumir aquest pressupost en cinc característiques, diria que és un pressupost de
contenció, rigor i amb una certa continuïtat. S'ha optat per una priorització en temes
socials,  de  seguretat  ciutadana  i  també  d'activitat  econòmica.  Un  pressupost  que
consolida un element de reducció de l'endeutament, també un pressupost que posa de
manifest el que és la tendència de gestió, de millora del que és la tresoreria i també un
pressupost  que consolida  l'estalvi  pressupostari  per  finançar  una  part  d'inversions.
Recordem que a l'any 2014 la previsió d'estalvi que hi ha és de 478.000 euros, l'any
2013 va ser de 505.000 euros i l'any 2012 va ser de 236.000 euros, per tant, portem
tres anys intentant finançar una part de la inversió amb estalvi pressupostari.
En termes globals el pressupost, si comparem els ingressos i despeses totals, ajustant
l'element que pot distorsionar que és l'impost del cànon de l'ACA, que són dos milions
d'euros, podríem dir que en termes generals aquest pressupost puja un 0,43%, per
tant és un pressupost de continuïtat.
Si analitzem una mica els diferents apartats veurem que a nivell de capítol 1 hi ha una
reducció en termes globals de 178.000 euros, motivat bàsicament perquè aquest any
2014 no es pot pressupostar el Pla de Pensions, les retribucions dels treballadors es
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congeles, i en termes econòmics, malgrat que hi ha modificacions de la plantilla, es
crea  una  nova  plaça  de  sergent  que  implica  un  augment  econòmic  en  aquest
pressupost.  L'evolució ha estat d'un estancament del capítol 1 en els últims anys.
El capítol 2, de despeses generals, compra de béns corrents i serveis, també hi ha una
certa estabilitat, el que podia comportar una diferència important, que era el contracte
d'escombraries,  és  veritat  que  malgrat  que  en  el  cost  actual  del  servei  hi  ha  un
increment en relació a la previsió que hi ha de proposta de nova adjudicació, però en
relació a la consignació pressupostària, no hi és, ja que l'any passat ja es va preveure
que  aquest  servei  pogués  entrar  en  funcionament  l'abril  de  2013,  per  tant  la
consignació pressupostària està molt i molt ajustada. També en aquest capítol 2 hi ha
una previsió, que també es nova, que preveu la indemnització per pagar el conveni
que es va fer en relació al litigi de les parades del peix.
En el capítol 3, de despeses financeres té una petita baixa perquè l'endeutament ha
baixat i també per les condicions de revisió donat que l'euribor s'està comportant molt
millor que altres anys i pràcticament tots els crèdits que tenim estan indexats a aquest
índex de referència.
Al capítol 4 hi ha una petita baixa de 19.000 euros. Les diferències més importants que
hi ha és que eliminem la subvenció que hi havia l'any passat per l'increment de l'IBI al
primer  habitatge.  Augmenten  en  30.000  euros  les  subvencions  d'actuacions  de
caràcter educatiu, entre les quals cal destacar una partida nova que es crea de beques
a la Llar d'Infants per valor de 15.000 euros. Augmentem l'aportació que ha de fer
l'Ajuntament  a  la  Residència  Geriàtrica,  fruit  del  conveni  que  hi  ha per  garantir  la
compte  d'explotació.  Augmentem  les  subvencions  previstes  a  entitats  de  caràcter
social i l'aportació addicional que es fa al Centre de distribució d'aliments. S'augmenta
l'aportació a l'institut Municipal d'Esports.
Si entréssim en l'apartat una mica per àrees, veurem que el govern el que ha intentat
és  que  aquelles  àrees  que  tenen  un  augment  siguin  àrees  lligades  al  voltant  de
Serveis Socials, s'increment l'aportació a ajudes a les famílies, es pressuposten els
educadors de carrer, també s'incrementa la partida que hi ha per subvencionar les plus
vàlues fruit dels llançaments hipotecaris i també per subvencionar una part o la totalitat
de l'IBI en alguns casos concrets, i també una subvenció per habitatges d'inclusió.
En comerç i indústria mantenim l'aportació a l'IPEP, mantenim la resta d'activitats que
hi ha, i també hem creat una partida nova pel Pla de màrqueting, que és una actuació
del Pla Estratègic.
La Biblioteca s'increment perquè al capítol 1 hi ha una reserva perquè la previsió que
hi ha és que la directora, que fins ara la pagava la Diputació, sembla que ho haurà
d'assumir l'Ajuntament.
Les àrees que baixen, Pla de Barris baixa perquè moltes actuacions socials ja estan al
seu límit l'any 2013 i el que queda per executar és l'obra d'inversió que l'executarà
sobretot l'Àrea d'Urbanisme. Hisenda i Patrimoni baixa perquè aquest any no hi ha la
subvenció d'Habitatge i també per uns 13.000 euros de reducció d'interessos. Serveis
Generals, la disminució ve donada per l'amortització d'una plaça de tècnic que s'ha
jubilat.  Medi  Ambient  es  redueix  perquè  el  nou  contracte  de  residus  produeix  un
ajustament  a  nivell  de  costos.  Les  Llars  d'Infants,  hi  ha  una  reducció  per  una
educadora  a  Belluguets  i  també  perquè  hem  fet  ajustos,  limitats  pel  tema  de  la
matrícula. I la Residència, augmenta l'aportació, malgrat que en termes generals baixa
la partida perquè s'ha deixat de fer una aportació del capítol 1 de personal.
Pel que fa als ingressos, també en el global hi ha poca diferència, si que és veritat que
hi ha un ajustament en el capítol 1, d'impostos directes, motivats per l'IBI. La previsió
que hi havia l'any passat que era l'augment del 10% a tots els habitatges, com que
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aquest any el govern ha renunciat a aquest increment i ha optat per la via d'actualitzar
valors i baixar el tipus a l'11%, això implica un ajustament a la baixa, de l'IBI. La resta
d'impostos directes es contemplen en una situació molt similar a l'any passat.
El  capítol  3  d'ingressos  augmenta  bàsicament  pel  tema  del  cànon.  El  capítol  4
augmenta per l'increment en la participació dels tributs de l'estat, que passen de quatre
milions a quatre milions i mig, fruit de les últimes liquidacions i de les estimacions que
fem. I el capítol 6 d'inversions s'incrementa perquè hi ha una part d'inversions, de les
que després parlarem, que es financen via venda de patrimoni.
Del capítol d'ingressos m'agradaria destacar que aquest Ajuntament és dels pocs, que
amb els ingressos de la gestió dels seus impostos i  taxes pot cobrir  el  90% de la
despesa corrent, per tant, tenim un nivell d'autonomia molt important, per tant encara
que alguna administració no ens aportés els recursos que toquen, penso que es podria
fer front a gran part d'aquesta despesa. 
Pel que fa als patronats, a l'Institut Municipal d'Esports hi ha un increment d'un 3%, ja
hem dit abans que increment l'aportació; al Patronat del Museu es consolida l'aportació
que es va fer l'any passat, de 80.000 euros. A l'Institut de Mitjans de Comunicació
pràcticament es manté el pressupost, i a l'Institut de Promoció econòmica, ja he dit
abans que es manté l'aportació dels 215.000 euros.
Passaríem a l'apartat d'inversions per explicar les més importants. Voldria destacar
que les inversions que fem en aquesta proposta pugen a 4.150.000 euros, dels quals
1.600.000 euros es finançaria via préstec, per tant endeutament; subvenció del Pla de
Barris  658.000  euros,  estalvia  pressupostaria  478.000  euros,  i  la  resta  són
subvencions addicionals, com el FEDER i també venda de patrimoni. Podríem dir que
hi ha diversos blocs, un primer bloc que és donar continuïtat al que és el Pla de Barris,
amb algun carrer que es va ja dins del projecte i també la millora i l'ampliació del local
social de la Sauleda. Un segon bloc que té referència a tot el que són millores de
carrers i enllumenat públic. Una partida important que és la rehabilitació de l'edifici de
l'Energia per ubicar l'espai al voltant de la música, que el cost estimat que hi ha és de
530.000  euros.  Afrontem  també  l'últim  pagament  del  conveni  de  la  SARFA  per
l'aparcament soterrat, incorporem alguna partida nova per un conveni que hi ha previst
signar amb la fundació VIMAR, a tres anys, per acabar de forma definitiva aquell espai
que hi ha al costat dels Jutjats. Posem diners per afrontar la inversió energètica a
l'Àrea  d'esports.  Seguin  donant  les  subvencions  als  dos  IES,  de  5.000  euros
cadascuna, i  la resta són partides d'inversions recurrents,  i  entenem nosaltres que
amb aquestes propostes d'inversions garantim la continuïtat que ha de tenir el Pla de
Barris, actuem sobre la millora de la qualitat urbana i també amb algunes partides que
tenen una relació directa amb el que ha de ser l'activitat econòmica al voltant de la
senyalització, la millora urbana i el mobiliari urbà, i també la partida de millores a les
escoles.

-  senyor  Guerra:  En  primer  lloc  agrair  a  l'Interventor  la  gran  feina  que ha fet  per
redactar els pressupostos. Dir al senyor alcalde que ha parlat molt bé i molt ràpid, però
quan esm ira aquest plantejament hi ha coses que criden una mica l'atenció i sonen
una mica a frivolitat. La senyora Zaragoza l'altre dia en una de les comissions, va dir
que no hi havia continent sense contingut i em refereixo al Museu del suro, però també
m'ha de reconèixer que no deixa de sonar a frivolitat que amb el temps que estem i
amb la crisi que tenim, s'aportin 500.000 euros al Museu del Suro. Un altre cas que
també crida una mica l'atenció és la millora del local social de La Punxa, per 98.000
euros, l'altre que no sé qui va signar aquest acord, és l'escultura per la plaça de Can
Màrio, és a dir, disposen de 18.000 euros per canviar les motocicletes de la Policia
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Municipal i 17.750 euros per una escultura per Can Màrio. M'ho expliquin perquè això
no hi ha manera d'entendre-ho. 
Entenc que moltes de les coses que hi ha aquí, una part va a compte de la Generalitat,
i la pregunta és si tenim una certa certesa de què pagaran?. També penso que és
excessiu un equip de videoconferència que costi 15.000 euros, perquè s'estan gastant
74.000 euros amb la reposició de l'equip informàtic i  avui  qualsevol  portàtil  té  una
webcam, sembla que és una frivolitat.

- senyora Galiana: Aquests són uns pressupostos de contenció i de continuïtat, potser
des del nostre punt de vista fins i tot de massa continuïtat perquè també és important
arriscar  i  invertir  diners  en  algun  projecte  que  pugui  tirar  endavant  el  problema
econòmic. Nosaltres tot i que es fa referència que hi ha un increment de partida en el
tema de promoció econòmica, no acabem de veure que les inversions que es puguin
realitzar siguin suficients. Estem d'acord amb que el pressupost, a nivell comptable, ´s
impecable, en el sentit que tenim una economia sanejada i que amb els impostos i les
taxes que recull l'Ajuntament, es pot pagar pràcticament el 90% de les despeses
S'ha  parlat  de  la  reducció  de  l'endeutament,  que  és  un  punt  important,  però  que
entenem que és fruit,  no tant del  govern de Palafrugell  sinó de la Llei  d'Estabilitat
Pressupostària,  però  és  bo  que  tinguem  una  economia  més  sanejada.  Voldríem
destacar, pel que fa al capítol 1, la nova plaça de sergent, no tenim massa clar si en
aquests moments és tant necessària o si s'hagués pogut reconduir el tema i evitar més
despeses. 
Per altra part, considerem que el tema de les inversions que es realitzen, ens semblen
correctes, sobretot el tema de poder disposar finalment d'un lloc per una Escola de
Música i ho veiem positiu, però hi ha altres despeses que considerem que, tot i que
són necessàries, potser no era el moment de realitzar-les donat el context que tenim i
potser haurien d'haver anat destinades a altres aspectes que considerem prioritaris. El
tema de l'increment que es fa de partida pel Museu del Suro, pel contingut, però potser
aquesta  inversió  en  aquests  moments  s'hauria  pogut  reduir  o  retardar  i  dedicar
aquests  diners  a  altres  temes,  perquè  un  Museu  normalment  sempre  implica
despeses,  és  un  atractiu  pels  visitants  però  implica  més  despeses  que  no  pas
beneficis i el resultat és de difícil entendre que pugui ajudar a reactivar l'economia del
nostre  poble,  potser  hauria  estat  millor  dedicar  aquests  diners  a  subvencionar
empresaris, sense menysprear la importància del Museu del Suro de Palafrugell.
Trobem a faltar una mica d'ambició o de ganes de modernitat, una mica d'atreviment i
una mica el voler fer coses que puguin ajudar al comerç i a la indústria de Palafrugell,
en aquest sentit és en el que hi veiem mancat aquest pressupost. 
Pel que fa a l'increment del Patronat d'Esports i a les inversions que s'hi volen fer, ens
sembla positiu, esperem que sigui suficient per estabilitzar el sanejament i la situació
econòmica d'aquest patronat.

- senyora Rivas: El pressupost no és només un tràmit, és una oportunitat pel nostre
municipi,  és possiblement el  Ple més important que fem nosaltres cada any,  és la
manera com coneixem les seves prioritats d'acció però a més a més és la diagnosi de
la problemàtica que tenim a nivell local i ens indica quines són les necessitats que hem
de cobrir i és una eina d'execució política, reflexa l'ideologia de qui el fa i expressa
quin model de poble és el que el govern vol. Dit això, si analitzem les dades que ens
han presentat, creix en un 6,75%, però quan fas el descompte dels dos milions del
cànon de l'aigua, creix només en un 0,43%. A nivell general, en despeses, la més alta
continua essent la de bens i serveis i després la de personal, i si comparem la despesa
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en béns corrents liquidada en el pressupost dels 2012 i la inicial del 2014, aquesta
despesa baixa en 1.200.000 euros. Si ho fem amb els ingressos veiem que el 73%
dels ingressos que rep aquest Ajuntament, correspon al que paguem els ciutadans via
impostos, taxes i serveis, i ens ha sorprès perquè quan comparem la liquidació del
2012 que estava al voltant d'uns 15.000 euros, amb la inicial d'aquest 2014 que situem
al  voltant  d'uns  14.000  euros  amb  impostos  directes,  baixa  aproximadament  uns
700.000 euros.  La despesa corrent  se situa amb un 82% i  que la inversió només
representa  un  10,5%,  i  a  més  a  més  vostès  continuen  tenint  més  diners  perquè
l'eliminació  del  Pla  de  Pensions  als  treballadors  els  hi  ha  permès  aquest  estalvi
important.
Voldríem parlar  de  la  participació  dels  grups de  l'oposició  en l'elaboració  d'aquest
pressupost. El dia del Ple de les ordenances ja li varem manifestar que quan debatíem
impostos i  taxes no teníem encara el  pressupost.  L'endemà d'aquell  dia rebíem el
projecte  del  pressupost,  16  dies  abans  d'aquest  Ple  i  se'ns  feia  l'explicació  oral  i
tècnica el dia de la Comissió Informativa, és a dir, aquest dimarts, fa només tres dies,
una comissió on sembla ser que l'alcalde va assistir només a la primera part i cap dels
regidors del govern va fer una valoració política del que significa aquest pressupost, i a
més a més, fa tres dies rebíem unes modificacions d'aquest pressupost. Valorar un
pressupost  no  és  fàcil,  a  vostès  els  hi  costa  molt  temps redactar-lo,  i  vostès  ens
demana que fem aquesta valoració en setze dies, comptant festius, sobre un paper,
amb la complexitat que suposa valorar un pressupost. És per això que la pregunta que
ens fem és si vostès creuen que això és fer que els regidors de l'oposició participin, jo
els  hi  demanaria  que revisin  el  que vol  dir  participació  i  el  que vol  dir  informació.
Nosaltres som els primers interessants en participar en aquest pressupost però no
d'aquesta manera i amb aquestes formes, i això ens fa arribar a la conclusió que a qui
no li interessa que nosaltres participen és a vostès, al govern.
Parlem del pressupost i començaríem per l'ordinari.  Valoraré alguns punts d'aquest
pressupost. Comencem per la participació ciutadana, és absolutament fals el que diu
el  senyor  alcalde  en  una nota  de  premsa,  quan  diu  que aquests  són  els  primers
pressupostos que han tingut participació ciutadana, vostès no són els primers que fan
participació  ciutadana  perquè  se  n'han  fet  diversos  de  projectes  de  participació
ciutadana abans que vostès hi fossin.
Residència geriàtrica, Punt Diari i Diari de Girona del passat dia 7, diu que posen més
diners al Geriàtric, un 7%, i tant, passen d'una aportació de 840.000 euros a un de
900.000 euros, però expliquin que és perquè han deixat de cobrir el cost d'una de les
places que pagava l'Ajuntament.
Serveis  Socials,  l'alcalde  ens  diu  que  les  partides  tenen  un  increment  i  remarca
l'atenció  que tindran  les  partides  amb  finalitats  socials.  La  part  més  important  del
creixement és en personal, el canvi de la situació laboral d'una de les treballadores i
una baixa que ja tenen previst que han de cobrir, però a més a més es veu que el que
creix és la neteja, la llum i la calefacció, coses obligatòries, però a més a més si ens
mirem els  programes  que  vostès  executen,  5.000  euros  al  teleassistència,  10.000
euros als serveis d'educadors de carrer, i els 10.000 euros a la distribució d'aliments,
però cap de nou, novetats els 10.000 euros en horts urbans a petició de la Plataforma
d'Afectats  per  la  hipoteca,  5.000  euros  en  serveis  d'immigració  i  interculturalitat  i
10.000 euros en habitatges d'inclusió social i a més a més a Pla de Barris desapareix
la partida d'inclusió social. Aquesta és la valoració que nosaltres fem.
IPEP, el seu projecte de locals amb vida, ara hem vist que fan els aparadors amb vida,
bona iniciativa, felicitats, aquesta sí que és una idea nova, no surt al pressupost però
ho hem llegit a la premsa, però novament ho situen en zones de trànsit de residents i
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vianants del municipi, quins carrers seran aquests?, com ho valoraran?. I el cert és
que el pressupost tampoc augmenta per ampliar l'àmbit del projecte de Locals amb
vida.
En cultura, res de nou, augmenta en 5.000 euros, però baixen les festes culturals i les
subvencions a entitats festes.
Pel que fa al tema de la Policia Local, en el Ple de l'any passat nosaltres li diem que
passaria el que ha passat, vostès varen fer el tancament del 2012 amb una despesa
superior a la pressupostada a l'inicial, de 263.000 euros, la majoria amb personal. No
entenem perquè aquest any és menor al que varen liquidar l'any 2012, o gastarem
menys o anirem augmentant la despesa amb modificacions de crèdit al llarg de l'any,
però a més a més hem vist que hi  ha un pressupost amb càmeres, i  la Taula de
Mobilitat, la convocaran algun dia?
Amb escombraries, crec que vostè ens ha donat l'explicació que jo li anava a plantejar,
sembla que a finals de gener es farà efectiu el canvi a la planta de Lloret, deixarem
Solius, ens sembla bé.
I acabo amb Educació, ens diuen que creix la partida amb Educació. Creix la partida
estricta amb educació, però és que pugen les factures de la llum, de calefacció, dels
telèfons  i  les  neteges  dels  centres  escolars  i  la  consergeria  de  l'Escola  Oficial
d'Idiomes, em dirà que puja activitats extraescolars, absolutament d'acord, però és que
baixa Ciutat Educadora i Subvenció a entitats escolars, han agafat els diners d'un lloc i
els  han  posat  a  un  altre,  l'import  és  exactament  el  mateix.  Baixa  la  unitat
d'Escolarització compartida i baixa el programa de Transició al treball, i si sumem totes
les partides d'Educació, el total baixa en 46.000 euros.  
El pressupost d'inversions del 2014 és un pressupost de sortida baix si el comparem
amb el  2012 i  semblant  al  2013.  situem-nos amb els ingressos, un 38,45% venen
finançats  per  l'endeutament,  un  1% pel  PUOSC i  aproximadament  un  6% per  les
subvencions diputació i FEDER, és a dir, això són uns 50% dels ingressos, i aquests sí
que són ingressos que podem dir que tenim assegurats, la resta, és difícil de preveure
si serà real o no. Tenim clar que hi haurà estalvi pressupostari, però són dubtosos els
ingressos provinents de venda de patrimoni  i  de la subvenció de Pla de Barris,  el
recurs  de  l'endeutament  es  manté  semblant  al  d'anys  anteriors  i  no  es  preveuen
contribucions especials, amb això no tenim res a dir.
Despeses,  per  una  banda  tenim  una  important  manca  d'informació,  no  tenim
coneixement de dades bàsiques en moltes partides, per exemple Rehabilitació Edifici
Energia  on  tenen  previst  instal.lar-hi  la  Casa  de  la  Música,  que  serà  ocupada
majoritàriament  per  l'Escola  de  Música.   Desconeixem quina  serà  la  futura  gestió
d'aquest  equipament,  una  qüestió  absolutament  bàsica  tant  a  nivell  social,  com
administratiu i econòmic. Juntament amb la Museografia del Museu del Suro i amb la
del carrer Carrilet, són les inversions més importants que vostès fan.
Els  hi  parlava de manca d'informació,  no sabem res de la  millora  del  local  de La
Punxa, i partides importants com l'enllumenat, tenen un finançament que creiem és
poc fiable. Una altra reflexió respecte a les despeses, el pressupost és un pur tràmit
administratiu, no té previsió i no té objectiu, creiem que hi ha un desordre en el qual
ens diu molt poc del que es farà. Aquest any 2013 el pressupost d'inversions acaba
essent 3,4 vegades superior al que varen aprovar inicialment, però el més greu és que
a  30  de  setembre  tant  sols  han  certificat  el  26% del  pressupost  i  han  autoritzat
despesa per valor de gairebé un 53% del pressupost. Sortim del pas per aprovar un
pressupost  l'any 2012 que serà el  del  2013, el  multipliquen per 3,40,  en preveiem
realitzar  la  meitat  i  en  certifiquem  només  una  quarta  part,  pensem  que  és  un
despropòsit,  però és que això també passava l'any 2012.Per tant, no cal que facin
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crèdits extraordinaris  perquè amb les inversions dotades no executades ja les han
d'incorporar al pressupost de l'any següent per obligació. L'any 2013, en general el
nivell d'execució és alt en partides de gestió diàries i estan molt menys executades
aquelles que semblen que corresponen a carrers i obres, les més importants, excepte
Museu del Suro, sembla que res tenim al Pla de Barris quan tornem a sortir pel 2014.
No  veiem  per  tant,  gestió  política  ni  voluntat  de  direcció  sobre  el  pressupost
d'inversions. 

- senyor Sabrià: Definirem el que nosaltres criem que són manca de prioritats, malgrat
hi  ha  hagut  una insistència  en parlar  d'Educació,  de  Promoció  o  Econòmica o  de
Serveis Socials, a demostrar que clarament és un pressupost de continuïtat, i al final,
explicar que hi ha moltes contradiccions amb els plans aprovats pel mateix govern,
que ens sembla un element clau, ja que aquests plans haurien de marcar les línies o
les directrius que aquest govern volia seguir d'ara endavant. Ens sembla que aquest
pressupost no és coherent ni tant sols amb el mateix Pla de Govern signat entre els
dos partits, que defineix Mercat o Turisme com a eixos fonamentals, que no queden
representants, Ciutat Educadora, un altre dels eixos que en aquest pressupost ni tant
sols surt, la participació es continua improvisant amb els temes de participació i no hi
ha cap partida  vinculada,  continuen caient  els  projectes ambientals.  Si  anem més
endavant  entraríem a  parlar  dels  dos  grans  documents  aprovats  pel  govern  en el
darrer any i que havia de ser una mica el full de ruta del futur de Palafrugell, el Pla de
Mobilitat  en  el  qual  esquerra  hi  va  participar  activament,  o  el  Pla  Estratègic  de
Desenvolupament Econòmic i Cohesió Social, en el qual també varem fer nombroses
propostes. Nosaltres quan hem buscat en el pressupost, allò que estava contemplat
per  fer  l'any  2014  i  que  per  tant  eren  compromisos  que  vostès  mateixos  havien
assumit, avui no hi són. Intentarem demostrar-ho en la mesura que puguem. 
Pel que fa al tema estrella de la legislatura, aquell suposat Centre Integral de Formació
Professional i Escola de Negocis, ha passat un any més, el temps s'està acabant i això
tampoc apareix enlloc i entenem que ja no és una prioritat, i finalment ens agradaria
saber com queda reflectit a les partides, les poques aportacions ciutadanes que va
tenir aquest pressupost participatiu, com són hi són traslladades?
No volem repassar-ho tot però sí algunes coses que no han sortit. Ens fa gràcia el
retorn a l'Associació Catalana de Municipis. Alguns temes que creiem que s'haurien de
continuar treballant,  jo crec que en la línia de municipi  sostenible poc a poc anem
perdent  empenta,  tornen  a  pujar  coses  com  l'enllumenat  de  les  dependències
municipals. Ens agradaria saber del personal laboral de Pla de Barris, una mica quina
és la planificació, nosaltres enteníem que això venia subvencionat i que això s'acabava
de cares a l'any i teníem la sensació que a les retribucions de personal del Pla de
Barris 2014 hi podia sortir un zero i en canvi no s'ha fet, suposem perquè és, perquè
en  canvi  a  l'Àrea  de  Secretaria  aquesta  baixada  sí  que  hi  és  i  potser  una  cosa
compensa l'altra però en tot cas ens agradaria saber quins són els plans en aquests
àmbit.
De caràcter més general, pel que fa a temes de telefonia, ens que en alguns espais
externs, les factures són enormes, per tant aquell projecte d'extensió del wimax a tot
arreu pensem que hauria de tirar endavant, i això va en la mateixa línia de la ciutat
sostenible de la qual hem parlat moltes vegades.
Intentaré parlar una mica més de l'IPEP perquè crec que no recull bona part de les
propostes que hi havia en el Pla de Cohesió Social però la peça més important és la
redacció del Pla de Màrqueting com a novetat per tant, destinem 10.000 euros a saber
com ens hem de vendre, quan moltes vegades hem parlat que el que més ens costa
PLE2013/14 de 15 de novembre de 2013 15



és coordinar tot allò que ja estem fent i per tant, aquí ens sembla que estem aparcant
un projecte que també surt en el seu acord de govern que tenia a veure amb la nostra
costa i en el nostre medi natural. Nosaltres pensem que aquí estem posant el carro
davant els bous i no estem seguint l'ordre concret que creiem que seria millor. 
No ho destacarem tot en negatiu, creixen una mica les despeses d'ensenyament del
català,  però  en  canvi  entenem la  situació  i  entenem que ciutat  educadora és  una
partida que t´a veure amb el Pla d'Entorn i nosaltres pensem que s'hauria de fer un
esforç amb aquest tema perquè vostès mateixos ho plantejaven en el seu moment.
No és veritat que Educació creixi, no hi ha res que tingui a veure amb nova política
educativa.  Sobre el tema de Llars d'Infants apareixen de nou les beques i quan les
coses són en positiu a nosaltres també ens agrada destacar-les. A Cultura, ja tornem a
baixa, no hem consolidat l'augment de l'any passat. També hi ha un Pla de Cultura que
no sabem si arribarà el mes de desembre, nosaltres hi hem intervingut i discrepem en
molts  dels  seus  plantejaments  però  entenem que  hi  ha  una  majoria  suficient  per
aprovar-lo i fins i tot una voluntat de fer-hi canvis de manera que es pugui consensuar
en bona part. Aquest Pla de Cultura porta unes despeses, no només a l'Escola de
Música, que tampoc les hi hem trobat.
Pel que fa al Geriàtric, res més a dir del que ja ha dit l'Entesa, esperem que això pugui
rebaixar l'esforç que han de fer les famílies, en tot cas no suposaria un esforç més
gran a l'Ajuntament.
Ens agrada el petit o mitjà esforç que fan amb el tema de l'habitatge, el tema dels horts
urbans, entenem que han valorat suficientment la subvenció d'execucions i dacions
per vivenda habitual i que amb aquest increment de 3.000 euros entenen que serà
suficient. I en el cas del Centre de Distribució d'aliments ens sembla que l'esforç que
s'ha fet des de la mateixa entitat, es vegi compensat amb un esforç més important des
de l'Ajuntament.
Al Pla d'Esports no ens hi  aturarem, des d'aquí hem plantejat moltes vegades que
s'havia de fer un estudi seriós, se'ns diu que s'està fent, però el que veiem nosaltres a
l'acta del Patronat d'Esports, són bones paraules però no solucions.
Del pacte de govern també trobem a faltar la figura de l'Agent Cívic, potser alguna
d'aquestes coses ens les podrà explicar. Les costes i l'espai marítim com a prioritat,
avui ja no ho és i el Mercat, l´única novetat és el “rasca l'unça” que ja es va fer el
primer any i ja venia d'un projecte anterior.
Punts que haurien d'estar recollits al pressupost 2014, del Pla Estratègic, i que no som
capaços  de  trobar:  Servei  d'Orientació,  Inserció  i  Formació  del  Servei  d'Ocupació
Municipal de l'IPEP, Foment de la rehabilitació d'edificis per reduir l'estoc d'habitatges
buits,  homologar  més aules  públiques economitzant  la  gestió,  campanya  anual  de
prospecció per informar, sensibilitzar i detectar necessitats de l'empresa en relació a
perfils  professionals  més  sol.licitats,  realitzar  campanyes  de  comunicació  per  la
consolidació del centre del municipi, campanyes de conscienciació entre els ciutadans
per  la  compra  de  productes  al  comerç  local  i  la  temporada,  fomentar  l'ampliació
d'horaris  comercials  del  mercat,  mercat  obert  a  la  tarda,  utilitzar  l'enllumenat  per
ressaltar  els espais,  el  pressupost per millores en la il.luminació baixa a la meitat,
millorar l'estètica de l'espai públic dels eixos comercials passem d'un pressupost de
mobiliari urbà de 55.000 euros a 23.000 euros, d'unes inversions al carrer de 300.000
euros a 135.000 euros, per tant, per nosaltres no hi és.
No em queda més temps, per tant vaig directament al Pla de Mobilitat i  a un altre
document que han aprovat vostès mateixos, Creació de nous itineraris senyalitzats per
la bicicleta, 10.000 euros, no els hem trobat, Creació de Zones trenta, no hi són, estudi
de viabilitat per una nova bossa d'aparcament a els Ametllers, 20.000 euros, aquí la
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pregunta és diferent,  ens agradaria  saber si  primer  faran l'estudi  o primer  faran la
consulta, si ho consultaran sense estudiar-ho o si estudiaran sense consultar-ho?. I
per últim un compromís, que penso que varem assumir a la darrera reunió del Pla de
Mobilitat, és que sempre abans d'uns pressupostos reunirem el grup de coordinació i
tampoc s'ha fet.
Penso que Esquerra sempre ha fet un esforç per estar al costat del govern, per votar
les  propostes  quan les  compartíem,  per  ser-hi  fins  i  tot  en projectes  els  quals  no
compartíem com pot  ser  el  Fraternal,  però  això  després  s'ha  de  convertir  en  una
realitat i aquest pressupost no reflexa el que hem treballat conjuntament. Aquest cop
Esquerra votarà que no al Pressupost. 

- senyor Alcalde: Dir al senyor Guerra que ha qüestionat algunes partides molt lligades
al tema d'inversions, parlava del Museu del Suro. El Museu del Suro és un element
estratègic de futur, aquest Museu s'ha d'acabar, està molt  lligat a la subvenció del
FEDER.  
S'ha dit que són pressupostos d'una certa continuïtat, ja ho he dit al principi, i a més a
més hi ha una primera limitació voluntària del govern, que opta per no pujar impostos
ni taxes i això vol dir que l'única capacitat que té és reajustar algunes prioritats. 
Pel que fa a la reforma del local de la Punxa, la previsió del govern és fer un local nou,
no fer una reforma i el que hi ha al pressupost és una estimació de les despeses.  S'ha
qüestionat també l'escultura,  que ja està col.locada i  és fruit  d'un acord que hi  ha
previst fer amb la Fundació Vila Casas, que hi aporta la meitat, hem pensat que era bo
aprofitar aquesta oportunitat per adquirir-la de forma conjunta. És una voluntat política
qüestionable. 
Penso que fem un esforç important per garantir aquelles actuacions que es venien fent
fins ara i col·locar alguna actuació més i hem intentar prioritzar el que aquest govern
ha cregut oportú.
Pel que fa a l'endeutament, han dit que és perquè la Llei ens hi obliga i no és ben bé
així, la Llei només obliga a destinar el romanent a endeutament a aquells Ajuntaments
que estan per sobre el 75% d'endeutament, els que estem per sota no estem obligats
a fer-ho.
S'ha qüestionat la plaça de Sergent, nosaltres entenem que un dels elements que cal
potenciar  en  l'estructura  orgànica  de  la  Policia,  precisament  era  el  quadre  de
comandament.
Pel que fa a les inversions penso que donen una resposta al que són les necessitats
municipals. 
La senyora Rivas ha fet una intervenció rigorosa i  ordenada però amb unes certes
contradiccions. Diu que han tingut poc temps, si és poc o molt depèn de cadascú el
temps que li dediqui. Diu que a la Comissió d'Hisenda no hi va haver cap intervenció
política,  jo  vaig  fer  una  intervenció  de  sis  minuts  on  vaig  explicar  les  directrius
polítiques del pressupost i vaig explicar els cinc elements bàsica que he dit avui al
principi de la meva intervenció.
Ha  fet  referència  al  tema  de  la  participació  ciutadana,  no  dic  que  vostès  no
n'haguessin fet però aquest govern n'ha fet força més que vostès. El Pla Estratègic, la
prova pilot d'intentar captar informació dels ciutadans a l'ora de fer el pressupost i ho
repetirem de cares a l'any que ve, amb més temps i millor planificada, en qualsevol
cas, la participació que en aquest moment està fent l'ajuntament, bàsicament tota és
finança amb recursos propis, és gent de la pròpia casa la que dissenya i fa aquesta
participació per tant no hi ha una partida concreta de participació, en aquests moments
ho fem amb uns recursos limitats i cal agrair la dedicació de la gent de la casa per fer
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aquests processos.
Critica la nota de premsa en relació a l'augment de la partida del Geriàtric, si no ho
haguéssim fet, les tarifes que s'han incrementat un 1,7% s'haurien incrementat un 6%.
Ha fet una intervenció lligada amb el tema de Serveis Socials, que em saben greu
alguna de les coses que vostè ha dit. Els pressupostos son complicats de fer, vostè
parla de valors i evidentment aquests pressupostos també tenen valors, perquè tota
actuació política comporta un valor, un valor ideològic i un valor polític, però si mirem
les  partides  2011  –  2014,  veurem  que  s'ha  fet  un  esforç  important,  es  poden
qüestionar les propostes i els projectes però Serveis Socials ha pujat un 23% més, i
això requereix un esforç. 
Tenim altres partides d'Educació que han augmentat  un 10,35%, són partides que
malgrat les limitacions que tenim a nivell econòmic, malgrat que moltes subvencions
que hi havia no hi són, s'està fent un esforç important per mantenir aquestes activitats. 
Podríem  parlar  també  d'altres  partides  que  baixen,  òrgans  de  govern,  relacions
ciutadanes, hi  ha algunes partides que baixen també per qüestions concretes. Són
pressupostos que amb els recursos que tenim optem per prioritzar, nosaltres entenem
que la piorització ha sigut correcta. 
En relació a Serveis Socials, les subvencions en execució i donacions passa de 9.000
a 11.000 euros, però aquí hi volem incorporar la part de subvenció de l'IBI. Es crea
una partida  nova,  evidentment  de  calefacció  perquè l'edifici  és  nou.  Despeses  de
funcionament  de  Serveis  socials  puja  d'11.000  a  25.000  euros,  aquí  s'hi  recullen
moltes partides del que és el Pla estratègic.
Vull destacar que el servei d'Educadors de carrer s'incrementa perquè creiem que és
important mantenir-lo aquest servei. Distribució d'aliments també hi ha una partida que
s'incrementa,  no voldria cansar amb moltes partides però és evident  que hi  ha un
esforç a nivell pressupostari
L'àrea d'Educació també s'incrementa,  malgrat  que s'ha baixat la  partida de Ciutat
Educadora, s'incrementen les activitats extraescolars, i és veritat que en còmput total
l'Àrea baixa 2.000 euros, bàsicament pel tema de la baixada del Pla de Pensions però
es mantenen moltes coses que s'estaven fent i es mantenen amb recursos propis que
eren subvencionades amb el Pla d'Entorn.
Les  inversions,  vostè  sap  que  entre  obra  pressupostada,  obra  executada  i  obra
certificada, és evident que sempre hi ha una desviació important, la voluntat d'aquest
pressupost és que aquesta inversió planificada que és veritat que hi ha una part que
està vinculada a venda de patrimoni, però ho ha un element que vostè ha oblidat i és
que  és  el  tercer  pressupost  en  el  qual  i  ha  prop  de  500.000  euros  d'estalvi
pressupostari.
Voldria acabar amb el tema del Pla Estratègic, pel que fa al que ha parlat el senyor
Sabrià, el Pla Estratègic que es va aprovar en el Ple de setembre, de les actuacions
que hi ha previstes, són 214 actuacions, de les quals previstes inicialment i per tant
realitzables n'hi ha 190 més 23, en queden, no previstes i per tant fruit de l'evolució del
pressupost de l'any 2014, 29 actuacions, això és un 105 de les actuacions. I quan
anem a  l'IPEP,  vostè  em parla  d'una  sèrie  d'actuacions  i  li  diré  que l'IPEP té  38
actuacions  previstes  de  les  quals  n'hi  ha  30  que  estan  previstes  inicialment  i
realitzables i 9 que estan no previstes i caldrà veure com evoluciona el pressupost
2014.
També ha parlat del Pla de Mobilitat, hi ha una partida que és molt important, que és el
Pla de Senyalització,  que ja  estava pressupostat  pel  2013 i  amb el  que hi  posem
caldrà executar-lo l'any 2014. i les Zones 30, vostè sap que per exemple s'ha fet la
zona 30 al mas Mascort i no hi havia una partida específica, és bàsicament el tema de
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senyalització  i  per  tant,  les  que  haguem  de  fer  intentarem  finançar-les  amb  els
recursos que hi ha al pressupost.
Penso que malgrat això és un pressupost realista, que dóna resposta a les necessitats
bàsiques i en ha d'ajudar a afrontar les inversions més importants que té el govern per
fer i sobretot garantir aquelles partides que en aquest moment entenem que tenen més
pressió a nivell de la pròpia gestió diària.

-  senyor Guerra:  Voldria fer un petit  suggeriment,  en el  sentit  que estem aquí per
debatre i per acceptar uns pressupostos i la gent que ens està escoltant, en el minut
dos ha desconnectat, per tant li pregaria que de manera ràpida fes un resum de què
tenim, què anem a fer i quina és l'expectativa que tenim. També tenia una pregunta,
sobre en quin moment està la possibilitat de recuperar que ens va costar el tema del
Mercat del Peix. I  per últim una cosa per la senyora Rivas i  és que quan faci  una
manifestació no hi posi a la resta dels grups en les seves paraules, que parli per ella
mateixa.

- senyora Galiana: Nosaltres no tenim gaire més a dir, no estem en una posició tant
enfrontada  com  possiblement  altres  grups  de  l'oposició  en  quant  a  l'elaboració
d'aquests pressupostos però sí que moltes coses les haguéssim fet diferents, per tant,
el  que sí  anuncio és que nosaltres no votarem en contra,  ens abstindrem però hi
trobem  mancances  importants  sobretot  en  quant  a  les  inversions,  esforços  que
anessin dirigits a la reactivació econòmica.
Pel que fa a l'Escola de Negocis penso que seria bo que tirés endavant perquè és
important  per  Palafrugell.  És  bona  la  inversió  en  Educació  i  per  tant  la  creació
d'aquesta Escola de Negocis és bàsic i important fer-ho quan més aviat millor per ser
pioners en aquest tema abans que l'aprofiti algun altre municipi.
Insisteixo en què s'ha de recolzar el comerciant no només amb activitats sinó també
econòmicament.  El  comerç  i  la  indústria  s'han  de  recolzar  i  l'Ajuntament  s'hi  ha
d'esforçar.

- senyora Rivas: Volia continuar la meva intervenció d'una manera que ho ha fet el
representant  d'Esquerra  Republicana,  que  ha  sigut  agafar  les  actuacions  del  Pla
Estratègic i puntejar-les per veure que passava aquest 2014. N'hi ha de ben curioses,
per exemple, nova redacció del Pla d'igualtat d'oportunitats, 45.000 euros i no hi ha
partida específica; creació d'un Centre d'Interpretació a la Muntanya de Sant Sebastià,
100.000 euros,  no hi  ha partida específica;  beques Escola Bressol,  deien que n'hi
posarien  26.000  euros  i  n'hi  posen  15.000  euros,  Millora  d'eixos  bàsic,  vianants,
amplada, senyalització, no hi ha partida específica, i altres. Però sí que m'agradaria
introduir un altre tema que ningú n'ha parlat, només vostè senyor Alcalde, i que avui
l'aprovem, que és la Plantilla Municipal. Tenim una normativa que ens diu creixement
de partida zero, que no es poden cobrir places excepte en serveis essencials. Creiem
que hauria sigut important que aquest Ple determinés quins són els serveis essencials,
no ho hem fet però ens podem posar fàcilment d'acord en quins són aquests serveis,
de totes maneres nosaltres seguirem com evoluciona aquest tema  Creen una nova
plaça de tècnic de Protecció Civil, senyor alcalde, em sembla que s'ha equivocat, no
es crea cap plaça de sergent. A la relació de llocs de treball no es crea cap plaça de
sergent, les dues places de sergent noves ja estan creades, el que creem de nou és
una plaça de tècnic de protecció civil que diuen que la cobriran per promoció interna, la
persona que la cobreixi tenen previst substituir el lloc que deixarà vacant?. Però miri, sí
que hi ha una part de la plantilla municipal que ens preocupa i és l'Àrea de la Policia
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Local, si mirem la plantilla veiem que vostès creen, suposem que en aquest Ple, la
plaça de Sergent, sots inspector, nosaltres aquesta figura no l'hem trobada en cap lloc,
per tant el que demanaríem és si ens poden dir d'on l'han feta sortir, a quina normativa
està regulada, quines són les seves funcions, i  tenint  en compte que tenim quatre
sergents, com ha estat designat o escollit aquests sots cap que ja exerceix i signa com
a tal,  en  base a  quin  procés de selecció  ha estat  nomenat,  i  si  és  un càrrec  de
confiança i quina és la resolució del 'alcaldia que fa aquest nomenament, nosaltres no
l'hem trobada?. A més a més ens preguntem si aquest càrrec, aquesta funció nova
rebrà un plus econòmic. A part d'aquestes preguntes que fem perquè no hem entès el
que ha fet el govern, dir que les coses s'han de fer ben fetes perquè sinó generen
aquests dubtes.
Tenim en aquests moments quatre sergent i el que nosaltres entenem de la plantilla és
que aprovem les places de dos caporals nous, a més dels sis que ja existeixen, per
tant  si  hi  sumem  el  sots  inspector,  tenim  un  resultat  de  13  comandaments,
proporcionalment la plantilla tindrà aviat més comandaments que agents. És aquest el
model que nosaltres volem? Però si aquests comandaments no van acompanyats del
creixement proporcional d'agents, podem tenir molts problemes a l'hora de prestar el
servei de forma directa i valorin a més, si vostès redactaran el Reglament de Segona
Activitat que varen aturar, com això se'ls hi pot arribar a descontrolar.
Respecte a les places noves de caporal que creen, els hi hem de dir que nosaltres ens
en alegrem, que finalment s'hagin adonat que la plaça de caporal habilitat és una plaça
al.legal. I a més a més ens agradaria saber quants agents interins hi ha, amb el que
suposa un interinatge, tant pels professionals com per la ciutadania. Els interins estan
previstos per cobrir situacions excepcionals no per tenir-los de forma permanent tot
l'any,  perquè suposa un greuge comparatiu entre tots  els treballadors,  i  a més els
ciutadans de Palafrugell es mereixen tenir una policia perfectament formada.
Com a conclusió dir que aquest pressupost forma part de la política a la qual ja ens té
acostumats  el  govern  i  a  més a més  en una situació  en la  qual  moltes  persones
pateixen el que avui és la crisi  econòmica, però miri,  aquest és el pressupost dels
“sense”, sense ajustar-se a la realitat, sense perspectiva de futur, sense planificació,
sense possibilitat d'execució en inversió en totes les obres, sense idees noves i sense
intencionalitat. No sabem on va.

- senyor Sabrià: El Pla de Desenvolupament Econòmic i cohesió Social, a nosaltres
ens agradaria saber si el senyor Interventor va tenir molt temps o poc per mirar-lo,
nosaltres  des  del  primer  dia  vàrem  plantejar  molts  dubtes  en  com  s'estaven
pressupostats els temes aquí, per tant, no ens allargarem molt més en aquest tema, a
finals d'any mirarem que s'ha portat a terme i què no, i en parlarem.  Tal com varem
dir, el que aquí està pressupostat és perquè s'hi posaven recursos propis i no recursos
existents i això, si fem la suma, no està en aquest pressupost de cap manera perquè la
suma és molt més alta del que podrien arribar a assumir, per tant, quan nosaltres diem
que això no hi és és perquè els nous recursos aquests no els tenen ni els hi podran
posar. En algun cas això són recursos propis, doncs molt bé, corregeixin l'equívoc,
però llavors tampoc estaríem parlant d'un gran Pla . Crec que seria molt millor per tots,
pel futur, que revisessin aquest Pla, que tinguessin clar quines són noves aportacions,
quines són velles aportacions i què simplement és consolidar. 
Els hi volem dir que trobem a faltar coses com les telecomunicacions, que crec que
s'han oblidat de manera absoluta, el territori que tampoc té cap presència en aquest
Ple. Ens sap greu que tot el que té a veure amb millores urbanes hagi caigut en picat
des de l'any passat fins aquest, i per tant, allò que ha de suposar una millora del nostre
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entorn.
Aquest  pressupost  cobreix  les  necessitats  bàsiques?,  si.  Crea  expectatives,  crea
ambició?,  per nosaltres no.  Durant  dos anys nosaltres no hem votat  en contra del
pressupost  sinó  que  el  que  hem fet  és  abstenir-nos,  intentant  donar  confiança  al
govern perquè el seu desenvolupament ens aportés alguna cosa, pensem que aquesta
vegada, hi  ha aquestes contradiccions entre allò que expliquen i  allò que realment
escriuen, encara ens fan fer un pas més cap aquí.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Els senyors Fernàndez, Rocas, Rangel, Vencells, les senyores Zaragoza
i Mauri (PSC), els senyors Gomez, Pujol, Prats, Gabarró, la senyora Frigola (CiU), i el
senyor Guerra (PxC), total dotze vots a favor.
Vots en contra: Els senyors Sabrià, Vilà, Lledó (ERC), les senyores Rivas i Recio i el
senyor Genover (Entesa), total sis vots en contra.
Abstencions: La senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), total dues abstencions.

I no havent-hi cap més assumpte per tractar s’aixeca la sessió essent tres quarts de
deu del vespre. En dono fe.

Diligència: Aquesta acta ha estat aprovada sense esmenes pel Ple del dia XXX.
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